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Kindvriendelijke steden en gemeenten  -  Label

Tijdens de bespreking van de beleidsnota Jeugd 2009-2014 in de Commissie voor Cultuur, 
Jeugd, Sport en Media vroeg ik de minister naar meer details over zijn plannen voor de 
uitbreiding van het aantal gemeenten met een label kindvriendelijke steden en gemeenten. 
Naderhand kreeg ik van hem nog volgende informatie:

Om de twee jaar is er een labeluitreiking. 2014, 2016 en 2018 leverden momenteel 24 
labelsteden op uit 29 kandidaten. De volgende momenten om te kandideren zijn 2020, 
2022 en 2024.

Een inschatting van Bataljong geeft volgende cijfers met betrekking tot steden en 
gemeenten die herindienen, verlengen of nieuw indienen:

 Nieuwe indieners Herindieners en 
verlengers

Tussentijds 
jurymoment

Begroot 
labeldragers 
nadien

2020 5 à 7 5 of 6 / 28
2021 / / 9  
2022 +/- 14 8 / 38
2023 / / 5 à 7  
2024 +/- 14 9  48

In zijn beleidsnota formuleerde de minister volgende ambitie: “Tegen 2022 ga ik voor meer 
dan een verdubbeling van het aantal steden en gemeenten met het label.”

In de bijgaande berekening wordt niet meer gerekend op een ‘meer dan’ verdubbeling, 
maar op een verdubbeling, van 24 naar 48, dit gebaseerd op een schatting van 14 indieners 
in 2022 en 2024. De minister rekent dus op 14 indieners, terwijl er voor 2020 ‘maar’ in 5 
à 7 is voorzien. In 2014, 2016 en 2018 waren er gemiddeld 8 toekenningen (vandaar de 
huidige 24).

Ik stelde op 18 december 2019 een schriftelijke vraag (nr. 39) naar de ambitie van de 
minister en naar de acties die hij zou ondernemen om daartoe te komen. Daarbij gaf hij 
aan dat vanuit zijn overtuigde ambitie en gezien het belang van een kindvriendelijk lokaal 
beleid, hij naar meer dan een verdubbeling van het aantal steden en gemeenten met het 
label streeft.

Tijdens de bespreking van de begroting in de Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport en 
Media van 19 oktober 2020 stelde de minister daarover nog het volgende: “Het label 



Kindvriendelijke Steden en Gemeenten zal voortaan, conform de afspraak met de 
administratie en de sector, bottom-up toegekend worden. De analyse gebeurt door de 
sector, gemeente per gemeente, zonder politieke of ministeriele inmenging. De minister is 
tevreden dat het label aan populariteit wint en dat meer gemeenten het echt willen 
behalen.” Op de website http://kindvriendelijkestedenengemeenten.be/ vinden we op dit 
moment 26 gemeenten terug die het label behaalden.

1. Hoeveel nieuwe indieners waren er uiteindelijk in 2020 voor het label?

2. Hoeveel herindieners en verlengers waren er uiteindelijk in 2020 voor het label?

3. Staat de minister met de herkenning van 26 gemeenten achter op schema om in 2020 
te komen tot 28 steden en gemeenten met het label, of zijn er nog erkenningen in 
2020 die niet op de website vermeld stonden? Zo ja, welke?

4. Welke extra acties plant de minister om zijn doelstelling in 2024 te halen?

http://kindvriendelijkestedenengemeenten.be/


BENJAMIN DALLE 
VLAAMS MINISTER VAN BRUSSEL, JEUGD EN MEDIA

ANTWOORD
op vraag nr. 47 van 15 december 2020
van FREYA PERDAENS

1. Op 14 juli 2020 hebben 6 steden en gemeenten een portfolio ingediend om te 
kandideren voor het label Kindvriendelijke steden en gemeenten 2020 – 2025.

2. Op 6 april 2020 hebben 4 steden een kompas ingediend om te kandideren voor een 
verlenging van het label Kindvriendelijke steden en gemeenten in 2020 – 2025.

3. Het totaal aantal erkenningen vermeld op de website 
www.kindvriendelijkestedenengemeenten.be zijn alle erkenningen, inclusief alle 
laureaten van 2020.

4. Naast de ondersteuningsopdracht van de labelwerking in handen van Bataljong, de 
middelen voor het Vlaams Netwerk Kind- en Jeugdvriendelijke steden en gemeenten en 
het verder verdelen van het “Inspiratiekader voor een Kindvriendelijke stad of 
gemeente”, zoals reeds vermeld in mijn antwoord op SV 39, zullen er in het JKP 2020-
2024 verschillende acties uitgewerkt worden die lokale besturen ondersteunen in het 
voeren van een kindvriendelijk beleid. 
Ik blijf ook de jeugdmonitor aanbieden als tool ter ondersteuning van de 
beleidsparticipatie lokaal en stem de tool zo goed mogelijk af op de noden van de lokale 
besturen.

http://www.kindvriendelijkestedenengemeenten.be

